
                                                                                          f ó r u m   p r o   v e ř e j n ý    p r o s t o r   v e   v ě d ě 
 

V Praze, dne 7.11. 2024 

Vážený pane ministře, 
obracíme se na Vás v souvislosti s vámi chystanými změnami v personálním obsazení Rady pro 
Výzkum, Vývoj a Inovace (RVVI). Nechceme zpochybňovat Vaši pravomoc členy RVVI 
odvolávat a jmenovat, nicméně se domníváme, že by takové změny měly být otevřeně 
komunikovány a zdůvodněny vůči akademické obci a potažmo široké veřejnosti. RVVI má sice 
poradní status, v praxi je ale klíčovým orgánem, který ovlivňuje strategické směřování a 
financování české vědy, nastavení a realizaci jejího hodnocení, fungování grantových agentur 
apod. Důležitým aspektem fungování RVVI je její stabilita, která je klíčovou protiváhou 
turbulencí v řízení vědy na politické úrovni. Proto považujeme za velmi znepokojující, že jste 
se bez udání a otevřené komunikace důvodů rozhodl odvolat tři členy Rady (Ing. Müllerovou, 
prof. Homolu a Ing. Švejdu). Současně není zřejmé, zda považujete jejich práci v určitých 
ohledech za problematickou a nejsou ani veřejně známá jména jejich nástupců či důvody proč 
jste je do RVVI vybral. Domníváme se, že obzvláště proces jmenování nových členů RVVI by 
měl být maximálně transparentní, mohl by mít například podobu otevřené výzvy, do které by 
se kandidáti přihlašovali a deklarovali vize svého fungování v Radě. 
Neuniklo naší pozornosti, že na sociálních sítích často prezentujete úspěchy české vědy, za 
kterými stojí léta tvrdé práce vědeckých týmů. Apelujeme tedy na Vás, abyste se stejným 
nasazením komunikoval kroky, které ve své funkci skutečně podnikáte. 
 
S pozdravem, 
                    
Michaela Trtíková Vojtková, předsedkyně spolku Fórum Věda žije! 
 
Michael Komm, místopředseda  spolku Fórum Věda žije! 
 
Lukáš Dvořáček, místopředseda  spolku Fórum Věda žije! 
 
 


